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Read and approved reports.

Meeting with Chief .oughton, ~T. aee
staff. Caief Loughton brieled us on
trip. The Chief met with William Ly

£fice, Caief of Criminal Investigat
U.5. Attornay Matt Byrne; F.B.1. Age
Actorney General Ramscy CLwIi; ond Jarren Caristopher and Fred
Vinson of the Attorney General's Office. Caier Lougnton
ciscussec the status of tae rnvestigation with tiie attorney
General and F.8.I. and izarned that they were still sligatly
concernec over Khaibar Khan's relationship to tie case. S.uU.S.
is going to review nis part in the investigation. We are
going to dig up wore information o Khan's background, source
of income etc. We will alsc try to locate and interview tae
voluntaer workers orought in oy Knan to the carpaign head-
quarters. A comparison oI times tnat Sirhan was allegedly
seen at tne headguarters and 2is established activities at
other times and locations may resolve the alilegations. Tu&
F.B.I. and Attorney Gemeral's Cffice are also concerrned asout
Walter Crowe's part in tne case but agreed that notning furthexr
can be done investigatively. t some later date Walter Crowe
may be invited to testify pefore a Grand Jury on the assumption
nhe would either take the Fifth Amendment or answer any guestions
regarding his association with Sirhan.

ne, Case Prxep and Office
washington and New Yorx
aca, Attorney General's
ion Division; Los Angeles
at William Nolan; anc
a
i
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The possibility of establishment of a National Arcnives con-
taining the files oi the Kenneady assassination investigation
was discussed by the Crnief anc the U.S. Attoraey General. Tae

ttorney General's Office is going O make a study of the
problem with some of the following items in mind: mechanics
regarding establishing the Arcaives; howwere prioxr assassina-
tions treated with respect to the Wational Archives; what would
se included in the contents. Agreement was reached that the
files in any event should be kept separate from other
investigations. Possibility of duplicating our files and storing
them in Washington D.C. since the effect of the investigation
on international relationsihips and internal domestic and
political factors would make the availability of the files in
Washington D.C. hignly desirable. The U.S. Attorney's Office
will contact Chief Houghton at a later date.

Chief Houghton talked to Lthel Kennedy's brother-in-law,

Stephen Smith; still no intexview with Ethel and probably
never will be. .
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Subjoct first visit to tha Kennccy licadquarters was on 6-1-68

in the afternoon hours. On this date rubject registered under
his true name Khaibar Khan. ile also met a Marguerite Sweeney
(I-59) who was in charge of volunteer workers. Subject was

then assigned to answering phones and at this time he volunteered
numerous names of Tribal Chiefs who were to he in the USA during
the month of lNoverber 1968. Also the other volunteers who
appearcd at his desk he would claim as being part of his qroup
and would rogister them under hia address. When individuals
would call to volunteer, he would follow this same procedure.

It was discovered that therc was a total of 24 volunteer cards
which were made by Khaibar rhan. The majority of these cards
were in the spae handwriting and contained the same address.

The 24 names are listed on the interview of June Isackson (I-80a).

tir Khan's second visit took place on June 2, 1968 at approximately
2:00pm. At this time Mr Khan was accompanied by his sister
(so-called), Maryam Kouchan alias Khan (I-361). Both parties
assisted in doing various canpaign tasks and left the headquarters
at approximately 6:00pm.

He returned on June 3, 1968 at approxirately 3:00pm with his
daughter, Shirrin Khan. Shirrin Khan was assigned to the answering
of phones and general type-clerical work. Puring the days
activities Mr Khan was at the rear exit of the headquarters

when he observed a male and fermale seated in a blue V/W. lHe
states that he also observed a male leaning inside the right
window talking to the couple who were scated. At approximately
7:00pn ¥r Khan and his daughtar loft the hoadquartors walkod
toward the parked V/9. Upon anproaching the vehicle Mr Khan
noticed that the male who was standing outside walked across the
strcet and walked out of sight. When he passed the vehicle he
alanced inside and he noticed that the qirl who waa geated inside
the vehicle turned her head as if she did not want to be seen.

On June 4, 1968 Mr Khan arrived with sister (taryam Khan (I-361)
and son FElipe Khan (I-292) at approximately 2:00pm. During

his activities Mr Khan was located ncar the drinking fountain
where the coffee stand is located. At this tirec he observed a
fomale, Cauc, approximately 23/6 years, wearing a short dress
with polka dots. He described the dress as white in color and
the dots to be the diameter of pennies or smaller. This ferale
appeared to be talking to a male described az male, Cauc, dark
complexion, shoxrt in heiqght, wearing a jacket described as blue
"lIeGreqor” type (windbreaker). He was wearing a white shirt
underneath and tight trousers. It appeared that the two parties
were talking as they wero facing eaci other and that he noticed
moverent of their mouths, but Gue to the distance Mr Khan could
not overhear any convarsation. Upon approaching the parties he
noticed that the female turned her head and looked in the opposite
direction. Mr Khan then racognized this couple as being the same

¢o



rags #3 Khaibar &n I—29

as scen on 6-3-68 in the blue V/W. At approxirately 8:00pm on
6-4-68 iir Khan and Mlss Kouchan left the headquarters. Upon
exitinn the rear of the headnuarters ''r Khan and i“iss Kouchan

ot into their vehicla and drove to the front of the headquarters
where they stopped and Mr Khan re-entered. Wwhile I'r Khan was
inside a male Cauc, carly 20's approached ‘'aryam who was still
seated in the vehicle and the rale askod for a ride. Miss Xouchan
recognizing the male as beina in the hecadquarters earlior, agreed
to give the person a ride. When iir Khan returned to the vehicle
he noticed the male seatod in the rcar seat. Inroute to Santa
onica the conversation between !'r Khan and the rala consisted

of the male asking for carmpaign literaturc of press .type passeas.
!> Khan refused tho male any literature since he had none, but
informad him that if he left his name and address he would durnish
him with some at a later time. The male wrote his name and
addrese on a piace of paper and gave the paper to Mr Khan. This
rale was Michaol wayne (I-1096).

BACKGROUND

Mr Khan becare active in the campaign due to his involvement with
Robert Kennedy at the time Robert Kennedy was Attorney General.

Mr Khan is an exile from the Country of Iran., He came to the
attention of Robert Kennedy through law suits which were filed
anainst the Family of tho Kinc of Iran. These suits resulted
from 1959 when !'r Khan was involved in a construction job with
United States. Iir Khan states when he returned to Iran he was
swindled out of money and raterial by the Ring. Upon returning
to the United States Mr Xhan was made a political exile by the
¥ing.

Upon returning to the United States !Mr Khan started a group
narmed "The United Patriots for Justice". FHEe started a campaign
against the King of Iran accusing him of mis-use of foreign

aid monay. ile supposedly is assisted in this venture by various
members of the tribes which make up part of Iran.

OFFICERS_STATEMENTS -

WFficcrg first camne in contact with ‘'r Khaibar “hen-as a result of
checking volunteer cards at the Kennody Headquarters. It was
brought to officer's attention that numerons volunteer cards

ware mrade by the same person due to, handwriting. It was also found
that the cards (24 in all) had the same address listed on them

as Mr RKhan's. Upon checking this address it was found that Mr
Khan's ex-wife resides at this location.

Mr Khan's ex-wife (Talat Khan I-314) was contacted by Sgt. Sartuche
and he was informed that Mrs Khan had been separated for sore

time and that sho was not involved in politics as was her husband.
tYirs Khan contacted Khaibar and ha in turn notified our department
of 21:sw2:reaboutn. An appointment was made for an interview

on - - -




on June 18, 1968 officers rat 'r iihtn in the lohby of the

'lirarar Hotel located on Occan Aveaue in Santa ‘onica. lle
infor-ecd officers that he was stavin: at the Ocean Palms liotel
located at 1215 Ocean Avenue At £201 and that he was reqistered
under the name of !'r Coody. {urinn the interview Mr rhan stated
liis distrust of the present acdr-inistration and the immigration
departient. It was evident that !'r Yhan didn't want his where-
abouts known. He stated that hian lifc was in danger as soreonc
was atto~pting to kill him, “hile livint in the Yest lLos hneaclen
area he was lcavinag hie ex-wifec's nncrtrent when unknown suspects
jurped him and I'r Khan received variour injuries. Due to this
incident Mr Xhan raceived surqery ond had to wear a cast on his
arr. This incident was reported to the Uest Los Angeles
Letectives. In April 1968 he and his sister, ltaryam Kouchan,
wore horscback riding in Griffith Park at which tire his sister
not ghot in the leq by an Lnknown assailant and required surqery.
vhia disabled *iss Kouchan and it was necassary for her to use
crutches in able to walk.

Due to the above, both Sat. Sartuche and Officer Miller were

aqivon nicknares (colfer and tennis plaver) to use when further
contacting Mr Khan by telerhons. ©On furtlher reetings, in person,
officers were to meet Mr Xhan at other nlaces than at his residence.
These places were coffee shops, parxks, beaches etc.

Officers first interview with Khaibar Kian was on June 13, 1968
and the last contact was rade on July 27, 1968. hPuring this
tire five contacts were made and officers learned that Mr Khan
is involved in law suits with the Xino of Iran. Because Fr
rhan had numerous papers from the United States Scnata, United
States Department of Justice alon- with letters frow a organiz-
ation called the United Patricts for Justice. . Fficarn rsound
that the United Patriots for Justica is an organization headed
by *r Khan and is made up of differcnt tribes located in Iranm.
»r kKhan ceve his permission for officers to make copies of these
documents, which we did.

After the first visit officers found thFouqh the Immigration
Department that xXhaibar Khan, alias Goodarzian had a Immiqration
warrant outstanding. The warrant was for Illegal Entry (reraining
beyona specified time), Warrant #A-11-011142, no bail. It was
also found out through R & I that *r Khan was using the alias

of lioharmad Ali and had an arrest on 1-13-67 for 647F in
Hollywood. (LA#025 805A).

The only information received which is relevant to tho Kennedy
assassination was that on Junc 3, 1968 Mr Khan observed a male
and ferale sitting in a blue V/W at the roar of headquarters.

tle described the female as Fe, Cauc 23/6 years, 5-5 and the male
as dark corp, short.
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On June 4, 1968 Mr Khan as a tclephone operator at the hoadquarters
again observed the male and ferale that ho had scen sitting in

the V/W. The couple was obscrved standina ncar the coffee shop
area. The male and fewmale were facing each other ané it appeared
to lir Xhan that the courle wore taliiing to each other as their
moutha appearcd to be movina. At this tire the airl was described
as woaring a white dress with dark polka dots about the diamater
of a penny. The male was doscribed as wearing a blue jacket
(!icGregor type) with a white shirt and light colored tight trousers.

Due to the people seen on two diffcrent ~aiong by Fr Khan

he was shown rugs of suspect Sirhan B, ! 1 and asked if he
could identify him as being the rale scc Mr Khan stated that
he could not bo surce until he could actua.iy sce the male in
person. Mr Xhan was asked if he would attenc a show-up if it
could be arranged and would ne then take a polyqgraph test to
varify the truthfulness of his statcments. Mr Khan refused to
take a polyqgraph test or attend a show-up and stated that he
wantad to be 100% sure before he accused anyone. During all
the interviews with Mr Xhan he was always unsure of his identifi-
cation of Sirhan B. Sirhan.

bue to Mr Knan refusing to attend a line up or take a polygraph
test it is very doubtful or sinply a mistake in identity.

It was later found out hy officers that ¥r Khan was arrested
by Irmigration authorities and is presently on $4,000.00 bail
pending a hearing.
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PERSON INTERVIEWED: Michael Wavne . DATE/TIME 7-12-68 )3:30 PM

[ERERIRE

sex_mﬁ#ﬂ{\pﬁ——ﬂhmm_ﬁmsm_ms'@;zzm 135 DOB__5-19-47

RESIDENCE ADDRESS 1430 S, Hipaint . PHONE WE 49851

BYSINESS ADRDRES PHONE 46938191

TNFORMATION ¢ lWﬁa,WﬂAT,WHEN,WﬁEﬁﬁ,WﬁY & HOW)

supplemental Interview:

This investigator received information that the business card of Keitn
Duane- ilbert was in the posession of Wayne, at the time of his apprehcnsion
after sen. Kennedy was shot. Gilbert is reported to be an extremist aand
militant who has been involved in a dynamite theft, previously.

Michael Wayne was contacted and asked to explain his possession of tae
card. Wayne stated that he does not know Gilbert. He does not know

how the card came into his possession, and does not remember ever having
itl

lie cannot recall having a card from any Reloading Shop.

buring the interview witih Augustus Mallard (1-260) he was asked about the
business card, Mr. Mallard could not remember anything about the card,
anl Joes not know if he found it or even saw it. Mallard was the Security
0fficer who apprehended Mr. Wayne on 6-5-68.

1tr. wayne was brought to our attention by Mr. Charles Winner (1-239), who
stated a Michael Wayne had spoken to him in the kitchen area, prior to
den. Kennedy being shot.

A photoyraph was taken of a man in handcoffs at the Ampassador lotel.
This photo was taken by Mr. rontanini, L.A. Times. The man in the hand-
coffs was Mr. Wayne.

Mr. wWayne was in the kitchen when Kennpedy was shot, and was the subject

of reports by Patti WJelson, Tom Klein and bennis Weaver (I~-623) of a

man running through the lobby with a long object in his hand, which appeared
to be a rifle. C

vayne was on tha 5th floor of the ilotel prior to Kennedy going down the
elovator to the btmbassy Room. le was attempting to cbtain an autogruapi
fron Kennedy. Konnedy went down the elevator and Wayne went down .n the
one with the press. They arrived at the kitchen at approx. the same time.
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He moved through the kitchen with Kennedy, and managed to stop Kennedy
at one point and get his signature on a roll of posters,

After signing the poster, Kennedy moved into the Embassy Room with his
party, to make his victory speech.

'he poster is described as approx. 3 ft long, tightly rolled (1 i/2 in.)

There were not too many people in the kitchen area after Kennedy left.
At this time, Wayne spoke to a man, attempting to get a Humphry tie

clasp. (Wayne collects political campaign souveniers). This man was
Charles winner (I-239).

Wayne went into the EmbassyRoom and listened to Kennedy's speech.

Wayne recalls observing two women in the kitchen area prior to Kennedy
entering the Embassy Room. One woman was caucasion, blond, wearing

a light colored dress, and had a Kennedy Press Pass in a plastic holder,
on a chain around her neck. She told him to leave the kitchen area.

The second woman he described as Fe. Latin, 5-5, heavy, dark hair,
loocked messed up, wearing the sash across her chest that was similar
to that worn by the Kennedy Girls. She was also wearing one of Edward
Kennedy's tie clasps from his 1962 campaign. Black skirt.

wayne left the Embassy Room and returned to the kitchen prior to
Kennedy completing his speech. After completing his speech, Kennedy
returned to the kitchen. When Kennedy entered the kitchen, Wayne was
standing on the east end of the kitchen, close to the doors which lead
to the lobby outside the Embassy Room. Kennedy walked toward Wayne as
he walked through the kitchen,

Wayne became aware of noises, and someone stated "He's been hit."
suddenly I was aware of the shots. I turned and saw him beginning to
move, and men falling on top of a man in a blue shirt,

I paused, people paniced, I went into the Press Room and tried to use
the phones with the light on them, but was unable to get the operator.

lle states people didn't know about the shooting - He tried 4 or 5
phones - for a few seconds. Unk how long.

ie rushed out of the Press Room {Colonial Room) and through the crowd.
people asked him what happened and ne told them "1 can't sgay!

wihen he left the Press Room he turned right, then waent to the Gold Roow
where he talked to a Hotel Employee who didn't speak kEnglish. e
couldn't locate a phone, so he walked and ran through the crowd in the
lobby, to the fountain area, turned right, and went to the area of the
Venelian Room where he ran up to a security Guard (Auqustas Mallard)
and said "I need a telephone quickly." allard wanted to know why, and
Jayne wade a statement about Sen. Kennedy having been shot .’

(Con't)




Mallard took Wayne into the room and placed handcuffs on him.

Wayne was taken to the Hotel Security-0Office, _and_later to the

Gold Room and interviewed by LAPD Personnel. .e was released from
custody.

wayne states he did not have a camera, or take any pictures that night.
He cannot place a woman in a polka dot dress in the kitchen.

He has not been interviewed by the FBI, Press, or District Attorney's
Office.

The only person he recognized in the kitchen area was Roosevelt Grier,
and people Wayne only knows by sight, not names. He was not aware

of Sirhan's presence in the area prior to the shooting. He has not
knowlingly seen Sirhan prior to that night.

wayne was born in Manchester, England, entered the U.S. in 1951,

naturalized in 1960. He professes to be of Jewish background, but
not from the Middle East.

~-~7:10 PM
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SEX_ M WFEQ HAIR prp EYES prn HTS5'g1/2WT 135 DOB__ 5-19-47
o e

PHONE__ 4z 49851

PHONE _ 46923161

INFORMATION: (WHO,WHAT,WHEN,HERE,WHY & HOW)

Supplemental Interview:

This investigator received information that the business card of Xeith
Duane Gilhert was in the posession of Wayne, at the time of his apprehcnsion
after Sen. Kennedy was shot. Gilbert is reported to be an extremist and
militant who has been involved in a dynamite theft, previously.

Michael Wayne was contacted and asked to explain his possession of the
card. Wayne stated that he does not know Gilbert., He does not know
how the card came into his possession, and does not remember ever having
it.

He cannot recall having a card from any Reloading Shop.

During the interview with Augustus Mallard (I-260) he was asked about the
business card. Mr. Mallard could not remember anything about the card,
and does not know if he found it or even saw it. Mallard was the Security
Officer who apprehended Mr. Wayne on 6-5-68,

Mr. Wayne was brought to our attention by Mr. Charles Winner (I-239), who
stated a Michael Wayne had spoken to him in the kitchen area, prior to
Sen. Kennedy being shot.

A photograph was taken of a man in handcoffs at the Ambassador Hotel.
This photo was taken by Mr, Fontanini, L.A. Times. The man in the hand-
coffs was Mr. Wayne,

Mr. Wayne was in the kitchen when Kennedy was shot, and was the subject

of reports by Patti delson, Tom Klein and Dennis Weaver (I-623) of a

man running through the lobby with a long object in his hand, which appeared
to be a rifle.

Wayne was on the 5th floor of the Hotel prior to Kennedy going down the
elevator to the Embassy Room, He was attempting to obtain an autograph
from Kennedy. Kennedy went down the elevator and Wayne went down in the
one with the press. They arrived at the X%Xitchen at approx. the same time.

s/ Varney




lie moveu tarouda tne kitenen wit. nonicuy, ahn managed Lo stop Jlannewy
at one point and get nis siqgnature on a roll ot nosters.

After sigyning the poster, Kennedy moved into the Liwassy Room with nis
party, to make his victory spcech.

The poster is described as approx. 3 ft long, tignhtly rolled (1 1/2 in.)

There were not too many people in the kitchen area after Kennedy left.
At this time, Wayne spoke to a man, attempting to get a Humphry tie
clasp. (Wayne collects political campaign souveniers). This man was
Charles Winner (I-239).

Wayne went into the EmbassyRoom and listened to Kennedy's speech.

Wayne recalls observing two women in the kitchen area prior to Kennedy
entering the Embassy Room. One woman was caucasion, blond, wearing

a light colored dress, and had a Kennedy Press Pass in a plastic holder,
on a chain around her neck. She told him to leave the kitchen area.

The second woman he described as Fe., Latin, 5-5, heavy, dark hair,
looked messed up, wearing the sash across her chest that was similar
to that worn by the Kennedy Girls. She was also wearing one of Edward
Kennedy's tie clasps from his 1962 campaign. Black skirt.

Wayne left the Embassy Room and returned to the kitchen prior to
Kennedy completing nis speech. After completing his speech, Kennedy
returned to the kitchen. When Kennedy entered the kitchen, Wayne was
standing on the east end of the kitchen, close to the doors which lead
to tne lobby outside the Embassy Room. Kennedy walked toward wWayne as
he walked through the kitchen.

Wayne became aware of noises, and someone stated "He's been hit."
Suddenly I was aware of the shots. I turned and saw him beginning to
move, and men falling on top of a man in a blue shirt.

I paused, people paniced, I went into the Press Room and tried to use
the phones with the light on them, but was unable to get the operator.

He states people didn't know about the shooting - He tried 4 or 5
phones - for a few seconds. Unk how long.

He rushed out of the Press Room (Colonial Room) and through the crowd.
People asked him what happened and he told them "I can't say"

When he left the Press Room he turned right, then went to the Gold Room
where he talked to a Hotel Employee who didn't speak English. He
couldn't locate a phone, so he walked and ran through the crowd in the
lobby, to the fountain area, turned right, and went to the area of the
Venetian Room where he ran up to a Security Guard (Augustas Mallard)
and said “I need a telephone quickly." Mallard wanted to know why, and
Wayne made a statement about Sen. Kennedy having been shot.

(Con't)

]




‘allard took Jayne into tie roos and placet aandeuffs on i,

Jayne was taken to the .iotel Sccurity Office, and later to tae
Gold Room and intervi ~o¢d oy LAFD Personnel., .2 was released fronm
custody.

Wayne states he did not have a camera, or take any pictures that nignt.
He cannot place a woman in a polka dot dress in the kitchen.

rie has not been interviewed by the Fi4I, Press, or District Attorney's
Office.

The only person he recognized in the kitchen area was Roosevelt Crier,
and people Wayne only knows by sight, not names. He was not aware

of Sirhan's presence in the area prior to the shooting. He has not
knowlingly seen Sirhan prior to that night.

Wayne was born in Manchester, England, entersd the U.S. in 1951,

naturalized in 1960. le professes to be of Jewish background, but
not from the Middle East.
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July 22, 1969

MICHAEL WAYNE/KEITH D. GILBERT BUSINESS CARD INVESTIGATION

During the first weeks of the investigation into the assassination of
Senator Robert F, Kennedy, Sergeant M. Nielsen found a copy of a

business card bearing the name Reith D. Gilbert. The copy was not

accompanied by explanatory information. (: ﬁ“‘”” 2
[

In 1965 Focthill Detectives Division had conducted an investigation
into the theft of 1400 pounds of dynamite. The stolen dynamite was
subsequently found in Gilbert's apartment on February 25, 1965. In
the course of searching the apartment for information which could
help locate Gilbert, investigators found numerous business cards among

which was a card bearing the name of Michael Wayne. These names were

cross-referenced in Intelligence Diéziion files.

On June 5, 1968, a Michael Wayne was observed running from the area of
¥ - ———
the Senator Kennedy shooting and was temporarily detained for investi-

gation and then released,

Sgt. Nielsen, who had been assigned to Foothill Detectives in 1966 and
was aware of Gjilbert's background, showed the copy of Gilbert's card
to Lt. Pena who was the commander of Foothill Detectives during the
time the Gilbert investigation was conducted. Pena assigned Sergeant
D. D. Varney to conduct an interview with Michael Wayne to determine

any possible agsociation with Gilbert.

On July 12, 1968, Varney interviewed Wayne and asked him about the
Gilbert eard:. Wayne denied knowing Gilbert or possessing the card.

-1- %




Several months later $.U.S. investigators were assigned to conduct
an independent investigation into an allegation, by newsman Peter
Noyes, that the Minutemen organization was possibly involved in a
conspiracy to kill Senator Kennedy. It was during the investigation
inte the background of some of the Minutemen members that a notation

of a "Michael Wayne" card was found in Gilbert’'s folder in the
P T T

Intelligence Division files.

S.U.S. investigators believing that Michael Wayne, whose name appeared
on the business card and the Michael Wayne who ran from the area of
the Senator Kennedy shooting on June 5, 1968, were one in the same
person conducted on intensive investigation to determine the relation

between Gilbert, an admitted Minuteman member, and Wayne.

On April 1, 1969, Gilbert, a prisoner in San Quintin Prison, was inter-
viewed with respect to the two business cards. He was shown various
cards and pictures which included Wayne's. Gilbert could not recall
ever seeing Michael Wayne. However, he stated that he thought he had
received the Michael Wayne card from someone at a gun show in Arizona,
in 1965 or earlier. He could not recall what that person looked like

nor could he describe aim.

On April 10, 1969, Michael Wayne was reinterviewed and given a poly-
graph examination when he insisted he did not know Gilbert and that
he had not possessed his card and had not conspired with anyone to

murder Senator Robert F. Kennedy.

Lieutenant E. Hernandez who administered the polygraph concluded that
Wayne did not have knowledge of any conspiracy to kill or harm Senator

Robert F. Kennedy, also, Wayne did not know Keith D. Gilbert, nor did




he have knowledge of the "Michael Wayne" card.

A further check into the ownership of the "Michael Wayne® card
revealed that Michael Wayne Belcher, a seller and trader of Indian

wares was the person whose name appeared on the card.

Belcher stated that he did not know Gilbert. He could not identify
a photograph of Gilbert. Belcher, who used the name Michael Wayne
instead of his true full name on his business cards, added that he
had given numerous business cards to customers and potential buyers

of his wares.

In checking the validity of the first Michael Wayne's story that he
did not have Gilbert's card on his person on June 5, 1968, or at any
other time, S.U.S. investigators contacted the persons that had talked
to and searched Wayne that morning.

William Gardner, the Chief Civilian Security Officer at the Ambassador
& Hotel on June 5, 1968, stated that a special officer, Augustus Mallard
A took Michael Wayne, handcuffed, to his office. Gardnexr searched Wayne
and removed Wayne's wallet from his pocket to check it for identifi-
cation. Gardner found items of identification with Wayne's name, but
did not remove them from the wallet. He then returned the wallet to
Wayne's pocket after noting the identification. Shortly thereafter

Wayne was released and placed in an area where other witnesses were

waiting to be interviewed.

Gardner denied taking any card from Wayne's person and keeping on$ OT
giving one to any other person. The name Keith D. Gilbert along with

three other namea were verbally given to Gardner, an ex Los Angelss

-3~




Policeman, to determine his knowledge of him. Gardner could not
recall ever hearing of any of the names. Wayne was later trans-
ported to Rampart station along with other witnesses and interviewed

regarding the Senator Kennedy shooting.

Sergeant M, McGann, interviewed Wayne at Rampart station on the
morning of June 5, 1968, Wayne was gquestioned relevant to his
witnessing the shooting. Sgt. McGann did not search Wayne during the
interview. Wayne was not under arrest. McGann stated that he did
not see any type of business card in Wayne's possession. McGann added
that had he seen a business card with the name Keith D. Gilbert, it

would not have had any significant meaning to him.

The first fifty officers arriving at the scene of the shooting on
Juns 5, 1968, were reinterviewed to determine if they had searched or
taken a business card from Wayne. This investigation resulted in

negative results.

The investigation into the relevance of the Wayne-Gilbert business
card failed to disclose where the Gilbert card came from. However,
the investigation did prove that (1) Michael Wayne did not know
Keith Gilbert. (2) Wayne had never possessed Gilbert's card. (3)
The true owner of the Michael Wayne card was a person named Michael
Wayne Belcher. (4) Gilbert did not know Michael Wayne. (5) An
intensive background check of these subjects and Sirhan B. Sirhap

failed to disclose any personal, religious, business, political or

mutual acquaintances.

Investigating Officer‘'s Conclusions
Several assumptions can be concluded by this investigator in traging

- 5
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the Gilbert card. Thase conclusions are:

1.

3.

In the days following the Senator Kennedy shocting, any officer
checking the Intelligence file of Michael Wayne would have
found it cross indexed with Keith D. Gilbert, This was due

to the Michael Wayne Belcher card found in Gilbert's residence
in 1966. WwWith that knowledge, a copy of a copy of that card

could have been reproduced and sent to S.U.S.

The cardboard boxes containing the Kennedy shooting reports,
which were packaged at Rampart station and shipped to $.U.S.

at Parker Center, were found to be “"contaminatec” with unrelated
reports and papers. It is possible that the copy of Gilbert's
carxd was among these reports. This copy subsequently could

not be located among the thousands of jtems that were being

processed each week,

Had it been proven that Gilbert and Wayne were acquainted there
was no evidence of a conspiracy between Sirhan B. Sirhan and the
latter two subjects to kill or harm Senator R. F. Kennedy. In
order to enter into a conspiracy, these three subjects would
have had to communicate with each other or through a mutual
acquaintance. There was no indication that they were even
remotely acquainted. Gilbert's file, in San Quintin where he
has been confined for the past three years, was carefully checked,
All letters received or sent by Gilbert were photostated by
prison officials. None indicated knowledge of Wayne, Belcher,
Sirhan or of a conspiracy to kill the Senator. Gilbert's visitors
while in prison were also recorded in his file. Again these

names failed to disclose any mutual acquaintance with Wayne.
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'! INTERVIEMS - JUNE 5, 1968  KENNEDY SHOOTING pr 68-521 466 ‘
\

STATENENT OF DOMALD L. RENKIE
1853 Cherokee St. #203
L.A. - PH: DU-77011, Pront Office

014 men entered hotel, asked where Embassy Mm was, sheopt time l.un

presssra-wy

returmed to desk with dlagrem. {(ITEWM 113, DIAGRAR)

STATIMENT OF HICHARL L.

L.A. 35 - PH: WE-A985)
Pickwiok Beokstore, WD Bled.

Saw susp. being takea to ground by several sples., Nad gwa 1n

hand. Can ID susp and gun. Male Latin, young, 5-8, 11ght, Bik
curly hair.

STATEMENT OF KRANT, Maurice (17 yr) DATE 6-5-68
2 S. Cochran
Pn: WE-67707
"aig Pop!" "Lowd Ballon!"® "Heard Screaming!" "Everyons went

veserki” Didn't see susp! Didn't see gun!

STATENENT OF '!OSIIIDI RIWA DATE 6-5-68

H: 293-0298
Cook at Ambassador

Didn't see suspect until after shooting, sav suspect dilsarmed dY
Johnson snd Grier. Can ID gun and suspeet. He was smiling!
: STATEMENT OF ROMERO, Jusn (17) DATE 6-5-68
' TS S. MeDonald

Ne Phene

Rocs Ser. Bus Boy
Last person to shake Kennedy's hand took 2 steps snd suspest
reached over someone and heard shots. Can 1D suspect probably

f‘ not gun, May have rec¢ powder burns left gid ¢ of fiace.
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PERSON INTLRVIEWED: WAYRNE, Mighael CATI/TIME _g-14-68 11 AM

SEX M RACE C HAIR Brn EYESBrn HT 5-8% WT 135 DOB__ 5-19-47

RESIDENCE ADDRESS 1430 s, Hipoint PHONE WE 49851
BUSINESS ADDRESS Pickwick Bookstores PHONE__ 469-8191

Sl

YNPGRMATION: (WHO,WHAT,WHEN,WHERE,WRY & HOW)

Mr. WAYNE was questioned about his activities prior to going

to the Hotel. He states he rode from the Kennedy Headquarters
on Wilshire Blvd. to the Kennedy Headquarters in Westwood, with
three people. One of the peoples he assumed to be a European
newspaper reporter.

He thinks the woman in the car had a broken leg. The car was
a Brown 1961-1963 T-Bird.

He does not know the names of the people he rode with., Just
two :2n and one woman.

He cannot remember if he exchanged addresses and names with
anvone in the car or not.

F v i faidon Kt 2 tas ithe
Kilen s

kw/8-26-68

TEVESTIGATORS MAKING INTERVIEW:
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INTERVIEW

PERSON INTERVIEWED: BELCHER, Michael Wayne aka DATE,/TIME
AKA -~ WAYNE, Michael - MAROUSEK, Michael Wayne
SEX M RACECauc HAIRBlk EYESBrn Hp 5-6 wr 150 pop 10-6-41

RESIDENCE ADDRESS 2933 Sussex Lane, Los Angeles PHONE 268-620¢6

BUSINESS ADDRESS L.A. Times, 300 S. Browdway PHONE

INPORMATION: (WHO,WHAT,WHEN,WHERE,WHY & HOW)

Mr. Belcher was interviewed on 6-25-69, at 1100 hours in order to
determine if the business card bearing the nawme “"Michael Wayne -
Promoter,” which was found in Keith Gilbert's apartment in 1966,
wasg his,

Mr, Belcher readily admitted the card being his. He had the cards
made up in 1960, or 1961, shortly after he got out of the service.
At that time he was living with his mother and stepfather, Mr. and
Mrs. Marousek, at 1235 W. 102nd Street.

MR, BELCHER explained that for business reasons, he shortened his
name to Michael Wayne. He was in several business ventures at
that time, one being a promotor of Indian music groups and secondly
he sold and traded Indian goods and wares.

Pive unrelated mug shots of various persons, plus Gilberts photo-
graph, were shown to Mr. Belcher for identification. He could not
recall seeing any of these persons before.

Next, Gilberts card, along with two other cards were shown to him
for identification. Again he was unable to identify any of them.

When questioned about the name Giibext, he still could not place
the name. He added that in his business at that time, he passed
out hundreds of his business cards to potential customers.

For several years after he had the cards printed he traveled
extensively throughout California, Nevada and Arizona as an Indian
guide and selling his meyrchandice.

Attached to this report are copies of Mr. Belcher's old cards, which
was the subject of this investigation and his new business card.

bju/7-16-69 é D
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LLLURLY INTERVIEW SUPPL. INTERVIEW

PERSON INTERVIEWED: WAYNE, Michael DATE/TIM 6-25-69

AKA - WIEN, Michael L.
SEX RACE HAIR EYES HT DOB

RESIDENCE ADDRESS

BUSINESS ADDRESS

INFPORMATION: (WHO,WHAT,WHEN,WHERE,WHY & HOW)

Micheael Wayne was reinterviewed on the above date and was shown
both the original Michael Wayne - Promotcr card, and Keith Gilberts
card. B NN

He again denied that the Wayne card was his. He produced his own
card (See Attached Copy) of the one and only business card he has

ever had. This card lists his true name of Michael L. Wien. He
stated that he made up this card while in high school.

After carefully viewing Gilbert's card he denied ever seeing it or
of knowing any person by that name. He did, however, admit geing

to a "Nazi® shop in Glendale with a friend, Robert J. Soto, late in
the summer of 1968, after the Kennedy assassination. Be went to
this Nazi store mearly out of curiosity. Prior to that he had never
been to any Nazi store or antique gun shcp.

Wayne further added that after he was stopped and arrested by a
private guard (Agustus Mallard) at the Ambassador Hotel on June 5,
1968, he was searched for weapons. The guard looked in Wayne's
wallet for identification. Wayne could not recall the guard taking
anything out of his wallet.

Wayne was then released in the custody of two Los Angeles officers

and placed in a witness room. He was allowed to leave the interview
room for water and food. Several hours later he was transported to
Rampart Station and questioned briefly and released. The person who
questioned him at Rampart did not search him, nor did he check Wayne's
wallet. That cfficer, according to Wayne asked him several questions
as to what he saw and heard. He then told the investigator where he
lived, where he worked and what his telephone number was.

INVESTIGATORS MAKING INTERVIEW:

| APPROVED BY: P
Sgt. M. Gutierrez \AJ\L;ﬁgL”*A* i
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FILE § X-438
TAPE # 29218

INTERVIEWS

PERSON INTERVIEWED: FONTANI&I, Steve DATE/TIME6-28~68 7:15 PM.

SEX_y RACE cayc HAIRppp EYES_ Gpy HT516n WP )65 DOB_5-20-32

'

zZod

RESIDENCE ADDRESS 1067 East Verdugo . PHONE

BUSINESS ADDRESS  Los Angeles Times Newspaper PHONE 625-2345

Nt T WHAT , WHEN , WHERE ,WHY & HOW)
TAPE SYNOPSIS ~ TAPE #29219

Mr. Fontanini, a photographer for the L.A. Times, assigned to cover the
Rafferty Victory Party in another part of the Ambassador Hotel states
that he was in the press room just prior to Mr. Kennedy walking on
stage. On hearing that Senator Kennedy was going to walk through the

kitchen prior to going on stage for the victory speech, Mr. Fontanini
walked through the Press Room into the kitchen. :

Because of a large crowd near the ice machine and steel tables, he was
unable to take any pictures at this time.

Mr. Fontanini then went to the Embassy Room where he remained during
the Kennedy speech.

On hearing about the shooting, he worked his way toward the Press

Room but was unable to get in as a guard was denying entrance to
everyone,

At this time a man (later identified as Michael Wayne) ran out of the
Press Room, holding a long paper roll in his hand. Mr. Wayne ran
through the short hallway and into the main lobby.

Mr. Fontanini, thinking that this person was a suspect, ran after him.
Mr. Fontanini was joined in the chase by a uniform guard, a male Negro,

Michael Wayne ran toward the Lauirelt Room Foyer. At this location, Mr.
Wayne ran into a large mirror and was caught by the guard.

Mr. Fontanini took several pictures of this arrest, It was at this

point that he found out that this person was Michael Wayne through I.D.
found on his person.

tir. Fontanini states that Mr. Wayne had stated he ran because he was
looking for a telephone. Mr. Fontanini added that there were numerous
telephones available in the Press Room where Mr. Wayne ran firom,

Mr. Fontanini states that the name of the guard who arrested Wayne was

——— v -
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PERSON INTERVIEWED: : DATE/TIME

SEX RACE

INTERVIEWS

HAIR EYES _ : , DOB

RESIDENCE ADDRESS
BUSINESS ADDRESS

PAGE. 2

THFORMATIONS  (WHO,WHAT , WHEN, WHERE,, WHY & HOW)

a Mr. Agustas Mallard.

. Mr. Fontanini left the guard and Mr. Wayne and went to the kitchen
area to take pictures.

He states that the following persons were in Ambassador the evening of
the shooting:

ll
2.
3.
4.

Dick Klien, A Kennedy Staff Member

Edward Guthman, L.A. Times reporter

Borris Yaro, L.A. Times Photographer

Jennie Ranelle, 766-7626, 11104 Tibra, N. Hollywood

Mr. Fontanini took numerous pictures which he states were turned over
to Insp. Hagen's office.

He has not been interviewed by radio or T.V. nor by the F.B.I. He
did not see any female in a polka-dot dress.

He did not see Sirhan at the Ambassador.

B N s .
TOUT BT IGATONRS MAKING ITNTLRVITW, [APPROVED RBY:
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INTERVIEWS

PEPSON INTIRVIEWED: _ AAYWNL, Ilichael DATE/TIME_ g-)2-o8 2:3) i

SEX__ M RACE__ ¢ HAIR_Brn EYES_prn HT 5-g4 WT_ 135 DOB_ §5-19-47

RESIDENCE ADDRESS__ 1430 Soutn Hipoint PHONE_/E 4-985)
BUSINESS ADDRESS___ Pickwick Book Store PHONE_469-819]

Nz  WHAT, WHEN, : & HOW)

WAYNE was re-interviewed by investigating officers. Officers had
information that Sirhan or some body resemblinc Sirhan was in the
electrician's booth adjacent to Rafferty's headquarters at the
Ambassador Hotel between 10:15 & 11:15 PM the night of the shooting.
When WAYNE was gquestioned about being at this location, he replied
that he was uncertain and did not recall.

He had spent the evening at Kennedy headquarters on Wilshire Blvd.
From there he went to McCarthy headquarters at the Hilton and from
there to the Ambassador Hotel. He was not sure of his times, but

he estimated somewhere ocetween 8 & 10 PM he arrived at the Ampassador.
After arriving at the Hotel, he went to the Ambassador Ballroom area,
from there to the Colonial Room which he entered via the main hallway.
He was refused admittance to the room itself, left the room, went
back into the main hall, and from there tock a short corridor into

tlie kitchen area and then entered the Colonial Room via the kitchen
area. He gained admittance and managed to obtain a press button.

With this button he then went to the 5th floor where he mingled with
the crowd in the Kennedy suite. When the Senator left his suite to

go to the Embassy Room, WAYNE followed. WAYNE recalled going down

in an elevator next to the elevator used by the Senator. He went
into the kitchen area and after loitering about, was asked to leave.
From there he went into the main hall and then into the Embassy Room
where he watched part of the speech. He left the Embassy Room via

the front entrance and from there entered the kitchen again througyh a
short corrider. He placed himself in the kitchen area somewhere
between the ice machines and the doors to the Colonial Room at the
time the Senator entered the kitchen area. He did not see the Senator
but saw the group which he assumed the Senator was a part of, entering
the kitchen area. His next recollection was that of nolises which were
the shots from the suspect's gun. He recalled looking in the direction
of the sounds and observing the rear of the suspect, He did not see
the gun and could not state which hand was holding the gun. Sometine
during the struggle with the suspect, he ran into the Colonial Room
and picked up several telephones attempting to call for help and

kw/8-20-68 é ¢

THVESTIGATOR: MARING INTERVIEW:
8/sgt. C.E. Collins #6207/Sgt. F.J. Patchett




AYaL- Zontinusa

stated ne was unable to yet a line. ae left tae Colonial Roow anu
was in the main lobby area by the fountain and was taken into custody
by a guard as a possible suspect. He was later released. WAYWE was
interviewed on 7-12-68& at 3:30 P by s$gt. Varney, sS.U.S. Unit. This
interview goes into more detail reyarding WAYNE'S activities that
evening. The purpose of the re-interview was to establish whether
or not NAYJE was in the elactrician's booth prior to tae shooting.
This could not be substantiated or denied by WAYNE.
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DAILY SUMMARY OF ACTIVITILS

Thursday, April 10, 1969

(Suppiemental to report)

1

CaEt Brown

1.

off 1.0.D.

Sqt Nielsen

1.

Lt. Hernandez administered a polygraph examination to
Michael Wayne at 1300, Thursday, April 10, in room poly-A
at Parker Center,

Wayne's responses were satisfactory (see the attached list
of questions) and his answers showed no patterns of decep-
tion. The examination confirmed his prior statements tnat
he had no prior knowledge of the assassination; could not
recall meetirg Keith Giebert; was not a member of the
Communist Party or the Minutemen.

lie said h=2 had business cards printed five years ago, but
had not used them recently. Ille claimed to have met another
man named Michael wWayne who was a member of the Kennedy
staff (S.U.S. recoxds reflect no such name,)

S8gt. Varney has been released to his new assignment at
Homicide Division.




G.S.

Were you born in California?
No.

Other than Wayne have you ever used a different last name?
No:

Did you come here intendinc to lie to any of my gquestions?
No.

Do you own a dog?
No.

Is there anything about the assassination of Senator
Kennedy that you are afraid to tell me about?
No,

Are you married?
No.

Do you remember meeting Xeith Gilbert?
No.

Do you and Keith Gilbert know each other personally?

No.

Have you ever had business cards with your name printed
on them?
Yes

Do you remember ever giving your business card to Keith
Gilbert?
Nol

Do you know what marijuana is? Have you ever smoked them?
Yes. Yes.




II

Do you own a motorcycle?
No.

Do you have more than one brother?
No.

Were you running in the Ambassador Hotel right after
Kennedy was shot?
Yes.

When vou were stopped at the Ambassador Hotel, were you
running to a phone booth to call for help?
Yes.

Do you remember exactly where and when you received
Keith Gilbert's business card?
No.

Are you left handed?
No.

Have you ever been arrested in California?
Yes.

Have you ever been a member of the Minutemen? Are you now?
No. No.

Have you ever been involved in a major crime?
Nol

Have you ever belonged to the Communist Party?
No.,

Do you know anyone who is presently serving time in San
Quentin?
No‘




April 7, 1969

1.

Did you have prior knowledge that there might be an
attempt on Senator Kennedy's life?

Were you being truthful when you sajid that you were
running to make a telephone call after Senator Kennedy
was shot?

Were you being truthful when you originally told the
police what happened at the Ambassador the night Senator
Xennedy was shot?

Do you know Keith Gilbert personally?

Did you receive a business card from Keith Gilbert?

Did you give Keith Gilbert your business card?

Were you truthful when you stated you couldn’'t remember

where you obtained Gilbert's business card?

Did you receive Gilbert's card while you were at the

Pickwick bookstore? Yuma, Arizona? Kennedy Rally?

Have you ever been a member of a Communist Party?

Have you ever been a member of the Minutemen?

Have you ever been a member of the John Birch Society?

Do you know anyone in the San Quentin Prison?




o) ! s Los Angeles Police Departmant
. Aptit-1962)

Form 15.7 ( EMPLOYEE'S REPORT bR
SUBJECT :

Progress Report: Michael .-Wayne I 1096 o
FOATE & TR COCURRED™ LOCATON OF GGEURRENGE BIVESTON OF GOCURNENGE

TO: (Raik, Naime, Aigomeat, DISOR - DATE & TIME REPORTED |
Lt, Higble, PM Supervisor, SuUS
 DETAILS:

Michael Wayne was brought to the attention of the Los Angeles Police
Department by several witnesses who place him in the kitchen area at the
Ambassador Hotel at the time Senator Kennedy was shot. He was observed

running out of the kitchen area after the shooting, carrying a long tubular
object, resembling a rifle case.

Dennis Weaver, Tom Klein and Patti Nelson reported seeing him run across
the hotel lobby just prior to learning of the shooting. Harold Burba
reports Wayne as being the suspect, and having a tubular object in his
hand, in the kitchen area prior to the shooting.

Wayne was interviewed, and it was learned that he was in the kitchen prior
to Kennedy being shot. He obtained an autograph from the senator, on the
tubular shaped object, which was a rolled up campgain poster.

Wayne reports he did see the shooting, and ran out of the room, crossed
the lobby, and approached a security quard by the Venetian Room, and asked
to use a telephone to report the shooting of Kennedy. Wayne states the

guard pushed him around a corner and. handcuffed him. Ille did not resist,
and was taken to the hotel security offica.

Augustus Mallard was interviewed and stated that he waz the guard who took
Wayne into custody. MHe statad he didn't want Wayne to get away, and he
didn't know ahout the shooting at the time he took Wayne into custody. le

verified the contents of the roll as posters, stating Wayne did not have
a weapon on him,

Wayne was subscquently released to Los Angeles Police Lepartment investigators
and a statement was taken prior to his release.

The LA Times has photos of Wayne Lelng taken into custody. One witness,
ratti Nelson, told the news that she had soen Wayne carrying a rifle as he
ran acroas the lobby, and Tom Klein and Dennis Weaver corroborated this
story. At subsequent intorviews, each one repudlated these statements.
Klein and Weaver both admitted that they did not hear Nelson make thesa
statements, and ware positive the object they saw waas not a rifle. Pattl
Nelson stated she ius not familiar with any weapon, and upon re-cxamination
of the photographs of Wayne, in custody and carrying the tubular object, she
could see the object he had was not a rifla.

“Michaal Wayne ia a collector of political campalgn souvenirs. ilo was busily
engagad in his hobby during the evening of June 4, 1968 and it was this that
brought him into the kitchon,

/fkt was brought to our attention that tichaal Wayne was in the possession of

a business card of Kelth buane Gilbuert, an extremist who was arrosted, in
the past, for the theft of dynamite,
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Wayne was contacted and stated he did not remember having the [card,
Q}d not know Gilbert, and cannot find the card now,

The only explanation thias investigator can think of, to explain
this discrepancy, is Wayne's hobby of collecting bits and piecges
of things having to do with political campaigns. He traded cards
and names and addresses with othexr witnesses, in attempts to
barter for objects related to the canpaign.

CONTINUATION SHitl




DAILY SUMMARY OF ACTIVITIES

Friday, July 11, 1969
Through

Monday, July 21, 1969

Capt. Brown

l. Monitored progress of the investigation and the closing out of
the unit. S.U.S. will be terminated by July 24, 1969.

Sgt. Mclbevitt

1. Sgt. Gutierrez has corpleted his investigation of the Gilbert/kayne

business card investigation. A copy of his report will be forwarded
to Chief Houghton's office on July 22, 1969.

2. tThe 5.U.5. files are ready for storage. Approxirately one‘day will

be required for typing 2 filing guide and marking the catbinets, and
possible one additional day for the rechanics of closing down the
office.




/ @
rage #3 Khaibar Kh i-21

as seen on 6-3-68 in the blue V/W. At approximately 8:00pm on
6-4-68 Mr Khan and Miss Kouchan left the headquarters. Upon
exiting the rear of the headquarters !'r Khan and Miss Kouchan

got into their vehicle and drove to the front of the headgquarters
where they stopped and Mr Khan re-entered. While !ir Khan was
inside a male Cauc, early 20's approached Maryam who was still
seated in the vehicle and the rale asked for a ride. Miss Kouchan
recognizing the male as being in the headquarters earlier, agreed
to give the person a ride. When !ir Rhan returned to the vehicle
he noticed the male seated in the rear seat. Enroute to Santa
lionica the conversation between lr Khan and the male consisted

of the male asking for campaiqn literaturo of press.type passas.
Mr Khan refused tho male any literature since he had none, but
informed him that if he left his name and address he would durnish
him with some at a later time. The male wrote his name and
address on a piece of paper and gave the paper to Mr Khan. This
male was Michael Wayne (I~-1096).

BACKGROUND

Mr Khan became active in the campaign due to his involvement with
Robert Kennedy at the time Robert Kennedy was Attorney General.

Mr Khan is an exile from the Country of Iran. He came to the
attention of Robert Kennedy through law suits which were filed
against the Pamily of the King of Iran. These suits resulted
from 1959 when Mr Khan was involved in a construction job with
United Stated. Mr Khan states when he returned to Iran he was
swindled out of money and material by the King. Upon returning
to the United States Mr Khan was made a political exila by the
King.

Upon returning to the United States Mr Khan started a group
named "The United Patriots for Justice". He started a campaign
against the King of Iran accusing him of mis-use of foreign

aid money. He supposedly is assisted in this venture by various
members of the tribes which make up part of Iran.

OFFICERS STATEMENTS

Officers first came in contact with Mr Khaibar Khan as a result of
checking volunteer cards at the Kennedy Headquarters. It was
brought to officer's attention that numerous volunteer cards

were made by the samc person due to handwriting. It was also found
that the cards (24 in all) had the same address listed on them

as Mr Khan's. Upon checking this address it was found that Mr
Khan's ex-wife resides at this location.

Mr Khan's ex-wife (Talat Khan I-314) was contacted by Sqt. Sartuche
and he was informed that Mrs Khan had baon soparated for soma

time and that she was not involved in politics as was her husband.
Mrs Khan contacted Khaibar and he in turn notified our department
of hi;awggrnaboutl. An appointment was made for an interview

Onﬁ- = ] /
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PERS INTERVIEWED: CLAYTON, Gregory Ross E CATE/TIME 10-11-68 1030am

Sex M RACE Cauc HAIR Brn gyi; Blu pHp 5-8 o 130 noE  2-4-47

RESIDENCE ADDRESS 18301 Wakecrest Dr., Malibu

BUSINESS ADDRESS

YRPOIMATION: (WHO,WHAT , WHEN, WHERE ,WHY & HOW)
Officers Miller and Poteete interviewed Mr. Clayton at his residence.

P/R states he was a Rafferty campaign worker and arrived at the

Ambassador approximately 7 p.m. P/R was assigned to the entrance

of the Venetian Room to help keep out unauthorized persons. At

approzimately 11 p.m. or 11:30 p.m., P/R noticed four men and one

girl standing between the Venetian Room and the lobby fountain.

P/R states one of these men resembled Sirhan B. Sirhan. P/R did

not pay attention to the group. P/R is sure that all these persons .

were together. At approximately 12:15 a.m., P/R was en route to the
Room via the Regency Room when he heard firecrackers bursting.

Embassy

Immecdiatly thereafter, P/R observed an unknown male running towards
him pushing and shoving people. P/R then heard a newsman yell “"stop
him.® P/R tackled the suspect and a security officer of the hotel
helped subdue the suspect. The officer handcuffed the suspect and
took him away. P/R regognized this man as one of the four suspects
he observed earlier im the lobby.

P/R did not recognize Sirhan's picture until he observed it in Life
magazine a few weeks after the assassination. Officers showed P/R

a picture of Michael Wayne, afterwhich, P/R related that this was the
man he subdued. Officers also showed P/R the mug packet and he
picked out the mmg of Munir Sirhan.

P/R failed to ID Sirhan's mug. P/K related further that he had been
interviewed previously by Fernando Faura.
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LAW OFFICES

Luke McKissack

SUITE 521
8430 SUNSET BOULEVARD
HOLLYWOOD, CALIFORNIA s002a8
AREA CODE 213
466-8226 - 466-7331

May 31, 1971

Dear Sirhan:

K
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Ly
MMI/ (M“
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s

How's Gilbert - the old card shark -
Ygur/gaﬂdy,

LUKE

doing with the magic?
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